

國立臺灣大學文學院 語文中心中國語文組 CLD

♣ 2025 年秋季校外教學 2025 年 10 月 17 日[星期五]

4 2025 Fall Field Trip of CLD **2025/10/17 [Friday]**

宜蘭發明館+香草菲菲+羅東林業園區

Yilan: I-Cake Factory + Artemis Garden

+ Luodong Forestry Culture Park

時間 Time	行程 Schedule
08:10~08:30	臺灣大學大門口集合出發 Meet at NTU Main Gate
10:00~11:30	宜蘭餅發明館:牛舌餅 DIY I-Cake Factory: traditional Taiwanese cookie DIY
12:00~14:30	香草菲菲花園自助餐 Lunch:Artemis Garden Buffet
	自由活動 Free time
15:00~16:00	羅東林業文化園區 Luodong Forestry Culture Park
16:00	快樂賦歸 Go Back to NTU Main Gate

【宜蘭餅發明館】I-Cake Factory





蘭陽第一家「宜蘭餅」源自創意豐富糕餅師傅 - 劉鐙徽,突破傳統做法,融合宜蘭在地鄉土文化,將糕餅結合在地特產首將牛舌餅以純手工顛覆傳統方式,創出只有 0.1 公分超薄鮮奶牛舌餅,於民國 90 年取名「宜蘭餅」,獲得無數獎項。想要試試蔣經國總統欽點的西點主廚拿手糕餅,想要知道香甜綿密的西點怎麼來的~來一趟宜蘭餅就可以獲得所有問題的解答。

The founder of I-Cake Factory, LIU Dong-Hui, created this special way of cookie bakery, which combines Yilan local favor and ingredients with a new bakery skill. The cookie they make is so thin, that is only 0.1 c.m., and it is called "Yilan Cookie," which has won several prizes. The baker in the factory was even once recommended by the ex-president, JIANG Jing-Guo.

【香草菲菲芳香植物博物館】Artemis Garden





香草菲菲芳香植物博物館位於宜蘭員山,結合溫室花園、天空步道與香氛體驗,全年綠意盎然。園區提供餐飲、DIY課程與香氛商品,是休閒踏青與感官療癒的好去處。

Artemis Garden in Yilan is an aromatic plant museum featuring a greenhouse garden, skywalk, and fragrance experiences. Visitors can enjoy dining, DIY workshops, and aroma products, making it a relaxing and sensory-friendly destination.

【羅東林業文化園區】Luodong Forestry Culture Park





羅東林業文化園區位於宜蘭縣羅東鎮,原為太平山林場的貯木場與相關設施,如今轉型為結合歷史、文化與生態的休閒園區。園內保存日治時期木造建築、鐵道與大型貯木池,展現早期林業的興盛。廣闊的園區綠意盎然,步道、水池與自然環境相互融合,適合散步、賞景與拍照。遊客可透過展館了解台灣林業發展歷程,並在悠閒氛圍中體驗人文與自然的結合,是深入認識宜蘭歷史與生態的必遊景點。

Luodong Forestry Culture Park, located in Yilan's Luodong Township, was once the log pond and facilities of the Taipingshan logging industry. Today, it has been transformed into a leisure park that blends history, culture, and ecology. The park preserves Japanese-era wooden buildings, rail tracks, and large log ponds, reflecting the prosperity of Taiwan's forestry past. Its vast green landscape, walkways, and ponds create a peaceful environment for strolling and photography. Visitors can explore exhibitions to learn about Taiwan's forestry history while enjoying the harmony of nature and culture, making it a must-visit spot in Yilan.



CLD 校外教學報名須知

報名:9月8日(一)下午5:00前請至辦公室報名並繳交

報名費 NT\$200 & 保險費 NT\$100 & 押金 NT\$200:共 NT\$500

備註:1.一經報名,報名費不退還。

- 2. 9/26(五)下午 5 點前取消報名者, 退還保險費及押金共 NT\$300, 逾時不受理。
- 3.10/15(三)會發行前通知。
- 4.押金 NT\$200 出發當日退還。

CLD Field Trip Registration

Registration and pay at the CLD Office before Sep. 8 (Mon.) 17:00

Application fee NT\$200 & Insurance fee NT\$100 & Deposit NT\$200 : Total NT\$500

Note: 1. No refund of application fee once you register.

- 2. Registration cancellation before Sep. 26th (Fri.) 17:00 is eligible for a refund of NT\$300 (including insurance fee and deposit)
- 3. A formal departure notification will be given on Oct. 15th (Wed.).
- 4. The deposit of NT\$200 will be returned upon departure.